
 
 
Schriftelijke vragen (art. 39 RvO) 
 
Aan de voorzitter van Provinciale Staten van Gelderland 
 
Datum: 08-10-2020 
Indieners: Maïta van der Mark en Celine Berserik, GroenLinks Gelderland 
   
Onderwerp:  Datacenters en energietransitie in Gelderland 

 
 
 
Inleiding 

De gemeenten Haarlemmermeer en Amsterdam hebben eerder dit jaar een bouwstop 
afgekondigd voor nieuwe datacenters in de Provincie Noord-Holland1. In deze provincie staan 
reeds 57 datacenters. Datacenters verbruiken zeer veel stroom, nemen grond in beslag en zijn 
zeer moeilijk inpasbaar in een niet-stedelijke omgeving. Onlangs is het grootste windmolenpark 
van Nederland in Wieringermeer geopend, waarvan het grootste deel van de opgewekte stroom 
naar een datacenter van Microsoft gaat in plaats van naar huishoudens en bedrijven in de 
omgeving.2 
 

1. Heeft het College van Gedeputeerden signalen ontvangen dat als gevolg van de bouwstop 
in Noord-Holland er nu meer internationale bedrijven naar andere provincies uitwijken 
voor vergunningsaanvragen? 

 
2. Hoeveel datacenters zijn er momenteel in Gelderland en voor hoeveel is reeds een 

vergunningsaanvraag ingediend of afgerond? 

 
3. Indien er reeds datacenters zijn in Gelderland, welk percentage stroom verbruiken zij ten 

opzicht van het totale verbruik in Gelderland? 

 
4. Indien er vergunningsprocedures lopen voor toekomstige datacenters, wat is het geschatte 

verbruik en hoe verhoudt zich dat tot de voorziene stroomverbruik in Gelderland? 

 

 
1 https://www.parool.nl/nieuws/techbedrijven-hekelen-aanhoudende-bouwstop-voor-nieuwe-
datacenters~bab357a4/ 
2 https://nos.nl/artikel/2350450-opening-grootste-windpark-van-nederland-meeste-stroom-naar-
datacenter-microsoft.html 



5. Het verlenen van een vergunning is volgens onze informatie een bevoegdheid van de 
gemeente. Welke rol speelt de Omgevingsvisie Gaaf Gelderland en de huidige Provinciale 
Omgevingsverordening in het vergunningsverleningsproces? 

 
6. Is dit onderwerp reeds besproken binnen de zes Regionale Energie Strategie-overleggen in 

Gelderland? En zo ja, wat zijn daar de uitkomsten van? 

 
7. Hoe beoordeelt het College van Gedeputeerden deze ontwikkeling van groei van 

internationale datacenters en deelt zij de mening van GroenLinks dat dit een bedreiging 
kan zijn voor de gewenste energietransitie binnen de industrie, bedrijfsleven en 
huishoudens in Gelderland? 
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